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Päijät-Hämeen Hyvinvointikuntayhtymä

Lausunto

08.04.2022

Asia:   VN/2037/2021  

STM:n täydentävä lausuntokierros: valtakunnallisen lääkityslistan edellyttämät 
muutokset lakiin sähköisestä lääkemääräyksestä ja lakiluonnokseen sosiaali- ja 
terveydenhuollon asiakastietojen käsittelystä

Lausunnonantajan lausunto

Muodostaako ehdotettava asiakastietolaki ja lääkemääräyslaki lääkityslistan osalta selkeän, 
yhdenmukaisen ja ymmärrettävän kokonaisuuden? Perustele vastauksesi.

Kyllä [Sisällössä ei tullut esiin ristiriitaisia sanomia.]

Ovatko lääkityslistan muodostumisen ja käytön periaatteet löydettävissä riittävällä ja ymmärrettävällä 
tavalla tästä säädöskokonaisuudesta. Perustele vastauksesi.

Ei [Säädöskokonaisuudessa puhutaan sähköpisestä lääkemääräyksestä, lääketietokannasta ja 
reseptikeskuksesta tietovarantona. Missään kohdassa ei ole käsitelty lääkityslistaa, sen 
muodostumista ja käyttöä nimenomaan käyttäen sanaa lääkityslista. Siten ei ole mitenkään 
pääteltävissä tästä kokonaisuudesta että siinä edes lääkelistaa käsiteltäisiin.]

Onko lääkemääräyslain (2 §) soveltamisala mielestäsi selkeä? Perustele vastauksesi.

Kyllä [Ei ristiriitoja.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Sillä ehdolla, että lääkitystä pystyy muokkaamaan rajapintaratkaisun kautta 
potilastietojärjestelmän lääkelistalla, joka keskustelee Kanta-Reseptin kanssa tai vaihtoehtoisesti 
Kanta-Reseptikeskuksen näkymä tuodaan sujuvasti potilastietojärjestelmään automaattisesti 
nähtäville.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Näitä lääkeryhmiä määrättessä tulee huomioida myös laajemmat yhteiskunnalliset asiat (esim. 
katukauppaan päätyvät lääkkeet), joten tarkkuutta tarvitaan enemmän.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.
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Ei [Lääkkeen käytön lopettaminen ja lääkemääräyksen mitätöinti tulee olla mahdollista aloittaa 
potilastietojärjestelmän kautta ja myös reseptikeskuksen kautta. POtilastietojärjestelmän ja 
reseptikeskuksen toiminnallisuuksien tulee olla siis kaksisuuntaiset käyttäjien toiminnan 
helpottamiseksi, jotta saadaan todellisuudessa toimintatapa toimimaan.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Mahdolliset päällekkäisyydet tulisi huomioitua aiempaa paremmin.]

Tulisiko sairaanhoitajalla olla mahdollisuus muuttaa lääkemääräyksen annostusohjetta esityksen 
mukaisesti? Perustele.

Ei [Esitykseen tulee tarkentaa, miten ja mihin määrääjän sallima muutos kirjataan ja myös se tuleeko 
lääkemääräykseen itseensä kirjata muutoksen sallija eli todellinen lääkemääräyksen antaja.]

Kommenttejanne STM:lle ehdotetusta asetuksenantovaltuutuksesta.?

-

Muita kommentteja lakiehdotukseen?

-

Sorvali Wilhelmiina
Päijät-Hämeen Hyvinvointikuntayhtymä - Päijät-Sote, Ikääntyneiden 
palvelut ja kuntoutus, Geriatrinen osaamiskeskus


